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SDH Chotoviny na celostátním setkání historických praporů
Sbor dobrovolných hasičů Chotoviny byl pozván jako držitel 

jednoho z nejstarších historických praporů na celostátní setká-
ní historických praporů sborů dobrovolných hasičů, které se 
uskutečnilo 15. června 2024 na náměstí Zachariáše z Hradce
v Telči. Celorepubliková akce se konala pod záštitou předsedy 
Senátu Parlamentu České republiky RNDr. Miloše Vystrčila.

Tuto unikátní akci pořádalo Sdružení hasičů Čech, Moravy
a Slezska, jednalo se o druhé setkání historických praporů, 
první setkání bylo již před šedesáti lety v Brně.

Celostátního setkání praporů se zúčastnilo více než pět tisíc 
dobrovolných hasičů, 694 praporečníků s historickými prapory.

Jednotlivé sbory s sebou při-
vezly buď své originální histo-
rické prapory, nebo jejich rep-
liky. Jeden z nejstarších pra-
porů, který návštěvníci mohli
vidět, byl s největší pravdě-
podobností z Jevíčka. Tamní
sbor dobrovolných hasičů ho 
má od roku 1890. Vůbec nej-
starší prapor byl z roku 1872
z Litomyšle, ale jednalo se pou-
ze o kopii praporu, originál je 
uložen v muzeu.  

Sbor dobrovolných hasičů 
Chotoviny se pyšní historickým
praporem, který v roce 1895 
hasičskému sboru darovala
sestra faráře Smutného. Funk-

ce praporečníka se na setkání 
ujal Jan Mikeš a byl doprová-
zen starostou SDH Miloslavem 
Mikešem a členkou SDH paní 
Marií Patočkovou. Náš histo-
rický prapor budil velkou po-
zornost, byl obdivován množ-
stvím účastníků tohoto setká-
ní. Prapor je totiž z jedné stra-
ny ručně vyšívaný. Praporečníci ve slavnostních uniformách 

prošli Telčí z Panského dvora na historické 
náměstí Zachariáše z Hradce. Zaplnili velkou 
část prostranství a byla to skutečně nádherná 
podívaná. Na náměstí proběhlo dekorování 
historických praporů unikátní stuhou, kterou 
nikde a nikdy již nelze získat.

Setkání praporů bylo skutečným zážitkem, 
na který budeme dlouho vzpomínat. Vidět na 
vlastní oči skoro 700 historických praporů 
na známém telčském náměstí se podaří asi 
jen jednou za život.  Za SDH Chotoviny

Miloslav Mikeš, starosta SDH

Praporečník Jan Mikeš

Vyšívaná strana praporuVyšívaná strana praporuVyšívaná strana praporu
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V našem kroužku mladých hasičů SDH 
Červené Záhoří se schází 25 dětí ve věku 
od 6 do 15 let. Naši mladí hasiči se s elá-
nem účastní různých soutěží a aktivit, kte-
ré jim pomáhají rozvíjet týmového ducha, 
fyzickou zdatnost a hasičské dovednosti. 
Jednou z našich hlavních aktivit jsou sou-
těže v požárním útoku. Naši mladí hasiči 
dosahují skvělých výsledků: 

Například 2. 6. 2024 se zúčastnili sou-
těže O pohár starosty Košice. Mladší druž-
stvo získalo skvělé 1. místo a starší obsa-
dili 6. místo. Účastníme se soutěží v růz-
ných místech, jako jsou Mašovice, Bechy-
ně, Slapy, Malšice, Oltyně a Lom u Tábo-
ra, kde naše děti ukazují své dovednosti
a zápal pro hasičinu.

Dalším významným bodem naší činno-
sti je podzimní soutěž v běhu požárnické 
všestrannosti a brannosti. Loni jsme si 
vedli výborně. Mladší družstvo na Soutěži 
ZHVB v Poříně získalo stříbrnou medaili
a nominaci na krajské kolo. Krajské kolo 
Soutěže ZHVB v Trocnově se také povedlo.
Děti obsadily 6. místo. 

Vyvrcholením našeho snažení je účast 
v okresní hře Plamen, kde jsme ani letos 
nechyběli. Ve Veselí nad Lužnicí děti v ka-
tegorii starší obsadily 8. místo. Děti v ka-
tegorii mladší v Lomu u Tábora získaly
6. a 11. místo.

Kromě soutěží si naši mladí hasiči uží-
vají i mnoho zábavných a vzdělávacích akti-
vit. Letos jsme navštívili plzeňskou Tech-
manii, kde děti měly možnost prozkoumat
různé technické vynálezy a pozorovat 
komentovanou prohlídku oblohy v plane-
táriu. Další zajímavý výlet vedl do Světa
záchranářů v Karlových Varech, kde si dě-
ti mohly vyzkoušet, jaké to je být skuteč-
ným záchranářem. V Praze jsme navštívili 
Technické muzeum, které dětem přiblížilo 
bohatou historii techniky a průmyslu. Kro-
mě vzdělávacích výletů jsme také spo-
lečně bruslili na veřejném bruslení a vy-
zkoušeli své dovednosti v kuželně. Nechy-
bělo ani tradiční pálení čarodějnic, které 
je u dětí velmi oblíbené, stejně jako ško-
lení první pomoci, kde se učily základy
záchrany života. S dětmi chodíme i na
výlety do přírody. Prošli jsme společně 
krásnou stezkou kolem Lužnice, což byl
skvělý způsob, jak posílit týmového du-
cha. 

Naše děti jsou budoucností SDH Čer-
vené Záhoří. Jsme na ně nesmírně pyšní

a těšíme se na další úspěchy,
kterých spolu dosáhneme.

Kroužek mladých hasičů SDH Červené Záhoří 

Za SDH Červené Záhoří 
Zuzana Lukešová,

Jitka Mísařová 
vedoucí kroužku mladých hasičů
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Mgr. Zdeněk Turek

STŘÍPKY Z OBCE

   V červnu byla v ulici Pod Lesem dokončena ob-
nova vodovodu a kanalizace. V červenci pak obno-
va veřejného osvětlení v horní části ulice, na září
je naplánována kompletní oprava povrchu komu-
nikace.

   Po získání budovy bývalé prádelny na Polánce 
do majetku obce byl učiněn další krok k záchraně 
budovy – oprava střechy.
   RO schválila smlouvu o dílo s Vodohospodářským 
rozvojem a výstavbou a.s. Předmětem smlouvy je 
zpracování projektové dokumentace pro prová-
dění stavby „vodovodního přivaděče“ z Čekanic do 
Chotovin.
   RO schválila uložit 10 milionů korun na termíno-
vaný vklad. (Předchozí termínovaný vklad byl 
ukončen.)
   RO schválila přerušení provozu mateřské školy
od 1. 7. 2024 do 9. 8. 2024.  
   RO schválila pro školní rok 2024/2025 výši úplaty 
za vzdělávání v mateřské škole - 400,– Kč/měsíc.

7- 8 /2024

  RO projednala dopis od Správy železnic požadu-
jící potvrzení zájmu obce o odkoupení pozemků
p. č. 86/2 v k.ú. Chotoviny, p. č. 141/12 a p.č. 141/14,
oba v k.ú. Červené Záhoří. Obec zájem o pozemky 
potvrdila.
  RO schválila, aby venkovní občerstvení na Choto-
vinských slavnostech 2024 zajistil pan Radek Čihák.
  RO schválila Smlouvu o provádění konzultační a po-
radenské činnosti mezi obcí Chotoviny a Ing. Zdenkou
Sosnovou. Předmětem smlouvy je činnost odborné-
ho zástupce pro provozování vodovodu a kanalizace. 

  RO schválila Smlouvu o poskytnutí dotace mezi 
Jihočeským krajem a obcí Chotoviny. Dotace ve 
výši 1 000 000,– Kč je určena na akcí „Optimalizace 
doby dozvuku sportovní haly“. Práce probíhají…
  RO pověřila starostu k dalšímu jednáním s církví 
za účelem řešení oprav rozpadajícího se církev-
ního majetku v Chotovinách. 
  RO schválila vypracování žádosti o dotaci na komu-
nální techniku z dotační výzvy MAS Krajina srdce. 
  RO schválila příspěvek 10 000,– Kč na dětskou ha-
sičskou soutěž, kterou organizuji dobrovolní hasiči 
z Červeného Záhoří na fotbalovém hřišti v Choto-
vinách v sobotu 24. srpna 2024.

V druhé polovině srpna opět proběhnou pravidelné odečty vodoměrů.
V Chotovinách a v Červeném Záhoří se bude odečítat v pracovních dnech
od 12. srpna vždy v odpoledních hodinách, v Jeníčkově Lhotě proběhnou
odečty v pátek 23. srpna v podvečer a v Moravči a ve Rzavé pak v sobotu
24. srpna v dopoledních hodinách.
O odečtu v daném místě budeme opět všechny informovat papírovým oznámením do 
poštovních schránek. Pokud však u své nemovitosti schránku nemáte nebo je poškoze-
ná, je pak problematické oznámení někde zanechat. Informace o dnech odečtů najdete též 
na webových stránkách obce v Aktualitách, případně v sekci Chci si vyřídit --- Informace
pro občany.
Majitele nemovitostí tímto žádáme o spolupráci při odečtech, tedy o kontrolu funkčnosti 
domovních zvonků a zpřístupnění vodoměru pracovníkům firmy T-Servis, kteří jsou 
obcí pověřeni odečty provést. Majitele nemovitostí, kteří nebudou v době odečtu ve své 
nemovitosti k zastižení, žádáme, aby stav vodoměru do 30. srpna zaslali na Obecní úřad 
Chotoviny. Jediným uznávaným způsobem oznámení stavu vodoměru je fotografie, 
kterou můžete zaslat e-mailem na poplatky.ou@chotoviny.cz, zasláním zprávy na telefonní 
číslo 734 578 549 (SMS, MMS, WhatsApp) nebo vhozením fotografie vodoměru do 
schránky u vchodu na obecní úřad. Nezapomeňte uvést datum vyfocení a adresu od-
běrného místa, aby bylo vše hned jasné a v pořádku.

Pravidelné roční odečty vodoměrů

H. Heřmánková, OÚ Chotoviny

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

ČERVENÉHO ZÁHOŘÍ

1. ročník soutěže
v požárním útoku
Memoriál Josefa Pazourka

24. 8. 2024

v Chotovinách

Program: 8.00 – 8.30 hod. 
8.30 hod. 13.00 hod. 

prezentace dětí
nástup, porada

vedoucích a rozhodčích vyhlášení
výsledků

pořádá
v sobotu
na fotbalovém hřišti
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V naší obci včetně všech osad je možno od-
kládat tříděný odpad do kontejnerů na tříděný 
odpad, které jsou soustředěny v „hnízdech tří-
děného odpadu“. Na většině těchto místech mo-
hou občané třídit plasty, sklo a papír, na ně-
kterých též odděleně nápojový karton. U spor-
tovní haly v Chotovinách a u vlakového nádraží
v Červeném Záhoří najdou občané ještě kon-
tejnery na kov a textil. Kontejner na textil je 
také u chotovinského zámku. Veškerý tříděný 
odpad mohou občané odevzdávat samozřejmě
i ve sběrném dvoře. Síť hnízd tříděného odpa-
du je v současné době poměrně hustá. V Cho-
tovinách jich máme šest, v Červeném Záhoří 
čtyři a po jednom v každé osadě kromě Rzavé, 
která má společné hnízdo v Moravči. Přestože 
je sběrná síť hustá a často se dá využít i sběrný 
dvůr, stalo se velkým nešvarem odkládání jaké-
hokoliv odpadu vedle kontejnerů na tříděný
odpad. Nejenže tento způsob „odkládání odpa-
du“ ničí vizuální stránku obce a osad, ale toto 
konání některých občanů především zatěžuje 
obec finančně, protože úklid odloženého odpa-
du není zadarmo. Kontejnery na tříděný odpad
jsou vyváženy dle potřeby po naplnění většiny 
z nich, proto se stává, že na více frekventova-
ných místech (vlakové nádraží, sportovní hala)
jsou kontejnery často plné dříve než jinde.

Ve sběrném dvoře na konci Chotovin smě-
rem na Jedlany je možno odevzdat kromě již 
jmenovaných komodit další, jakými jsou na-
příklad dřevo, železo, jedlý olej a tuk, objemný 
odpad, polystyren, aj. Pouze stavební odpad a 
pneumatiky jsou množstevně omezeny na 
nemovitost či vlastnictví automobilu (to jsou 
totiž komodity, které není obec povinna 
přijímat). Ve sběrném dvoře můžete odevzdat 
i jakýkoliv nebezpečný odpad a elektroodpad. 
Sběrný dvůr je otevřen v pondělí a v sobotu 
dopoledne a ve středu a v pátek odpoledne.

Sobotní odpoledne 8. 6. 2024 
patřilo všem dětem. Nejdříve to
vypadalo, že výjimečně teplý den
odlákal všechny děti i s rodiči 
do stínu a k vodě, ale netrvalo 
dlouho, a celé prostraství u kul-
turního domu se během chvilky 
zaplnilo. Všechny přítomné při-
vítal a celým odpolednem prová-
zel pan Jaroslav Němec. Pro děti
byly připravené soutěže, za kte-
ré získávaly žetony, ty pak mohly
v „obchůdku“ vyměnit za hračky,
dobroty a mnoho dalšího. Kdo
zrovna nesoutěžil, mohl se zaba-
vit ve skákacích hradech, tvoři-
vé dílničce, u bublifuku s disko-

Dětský
den

Vedle sběrného dvora se nachází skládka 
větví a naproti pak komunitní kompostárna, 
kam mohou občané odevzdávat bioodpad ze 
zahrad. Kompostárna s větvárnou jsou otevře-
ny vždy ve středu a v sobotu odpoledne. V mi-
nulých letech obec již dvakrát využila dotaci na
nákup kompostérů, které občanům zapůjčila 
na základě smlouvy na pět let do užívání a po-
té se stanou jejich majetkem. Pro údržbu veřej-
né zeleně v Chotovinách i v okolních osadách 
jsou také přistavovány kontejnery na trávu a 
listí a po naplnění jsou vyváženy na kompost 
p. Trachty v Sedlečku.

Na směsný komunální odpad si každá do-
mácnost pořizuje svou popelnici, která může 
být kovová nebo plastová. Doporučujeme si
pořádně rozmyslet, kolik do popelnice investu-
jete, protože levnější zboží má mnohem kratší 
trvanlivost z důvodu nekvalitního materiálu. 
Každá domácnost s více osobami může mít i 
více kusů popelnic, samozřejmě v rozumné 
míře. Vývoz směsného komunálního odpadu 
provádí firma Rumpold každý pátek již od brz-
kých ranních hodin. Pokud pracovníci najdou 
při vývozu v popelnicích odpad, který do směs-
ného komunálního odpadu nepatří, nemají po-
vinnost takovou popelnici vyprázdnit. V těch-
to případech pak najdete pod víkem popelnice 
upozornění, co nebylo v pořádku.

Většinu odpadních komodit odevzdáváme
k dalšímu třídění, zpracování a jinému využití 
firmě Rumpold Tábor. Železný odpad ze sběr-
ného dvora vozíme do Sběrných surovin. Poly-
styren nám odebírala firma Duallink z Lišova
u Českých Budějovic, která však koncem roku 
přerušila provoz a museli jsme hledat náhrad-
ní řešení. Od letošního roku nám polystyren 
odváží firma Rumpold Vodňany. Dřevěný od-
pad předáváme do Drhovic firmě SH – EKO, 
která jej dále zpracovává. Izolační materiály 
(IPU apod.) vozíme dvakrát až čtyřikrát do 
roka firmě EKOSO v Trhovém Štěpánově.

Vyprodukovaného odpadu každým rokem 
přibývá, proto by se měl každý zamyslet nad
tím, jakým způsobem ke snížení produkce 
odpadů přispět. V poslední době se objevuje 
spousta projektů různých skupin a sdružení,
které se v této oblasti snaží uspět. Některým
se to povede, jiní se ani pořádně nestačí rozjet 
a zaniknou.

Každý z nás může začít malými krůčky! Na-
příklad menším používáním plastových sáčků,
které lze nahradit látkovými či papírovými sáč-
ky a taškami, opakovaně používanými. Opako-
vaně se též dají použít i některé obaly od dro-
gistického zboží. Veliký potenciál mají oděvy a 
další textil, který se ani odpadem stát nemusí. 
Kromě prodeje můžete oblečení vyměňovat 
(tzv. swapovat), darovat či pro něj najít zcela 
jiné použití. Například firma DIMATEX CS
vyrábí z recyklovaného textilu a plastu (LDPE) 
textilní kompozit RETEXTIL, který nabízí jako 
profil v různých délkách a tvarech. Výrobky z 
tohoto materiálu lze využít ke stavbě teras, ke
zpevnění terénu, výrobě městského mobiliáře,
pro zahradu či jakékoliv venkovní prostory.

Další informace, týkající se množství ode-
vzdaných odpadů a finanční stránky odpadové-
ho hospodářství, si přečtete
v příštím čísle.
        

Dle § 60 odst. 4 zákona o odpadech  je obec povinna informovat nejméně jednou ročně 
způsobem umožňujícím dálkový přístup o způsobech a rozsahu odděleného soustřeďování 
komunálního odpadu, využití a odstranění komunálního odpadu a o možnostech prevence
a minimalizace vzniku komunálního odpadu. Nejméně jednou ročně obec zveřejní způsobem
umožňujícím dálkový přístup kvantifikované výsledky odpadového hospodářství obce včetně
nákladů na provoz obecního systému.

Odpadové hospodářství – přehled za rok 2023

Zpracovala
Hana Heřmánková,

OÚ Chotoviny

Dne 19. července 2024 
proběhlo na fotbalovém hřišti 

letní kino.
Promítala se komedie

„Prázdniny s Broučkem“,
která byla skvělým 

zpříjemněním letního večera. 
Počasí bylo krásné a pro 

venkovní promítání ideální.  

tékou anebo se zchladit u ven-
kovní sprchy s vodou, případně v 
klidu ve stínu posedět s něčím 
dobrým k pití, či jídlu. Nakonec 
byla účast velká a celý obchůdek
„vykoupen“. Děti odcházely vy-
dováděné, spokojené a s úsmě-
vem na rtech, a to je nejdůleži-
tější.

Tímto bychom chtěly poděko-
vat všem zúčastněným, obci Cho-
toviny a Jednotě, obchodnímu 

družstvu Tábor za finanční pod-
poru a v neposlední řadě všem 
dobrovolníkům, kteří nám přišli 
ve svém volnu pomoci.

Rády bychom akce pro děti po- 
řádaly i nadále, ale bohužel členek
spolku je velmi málo, stejně tak je 
i nedostatek dobrovolníků, kteří 
nám chodí na akce pomáhat. Pro-
to bychom Vás tímto chtěly po-
žádat, pokud máte zájem a chuť 
se připojit do Spolku přátel školy

Chotoviny, či jen přijít pomoci na
jednotlivé akce, neváhejte nás 
kontaktovat na telefonním čísle: 

+420 774 133 872,

případně na email: 

spschotoviny@gmail.com.

Za každého nového člena,
či dobrovolníka budeme

moc vděčné.

Spolek přátel školy Chotoviny
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Červen nás letos tolik netrápil
vysokými teplotami jako v předešlých le-
tech, o to víc jsme zabrali a všechnu energii 
vložili do závěrečných testů a zkoušení, ale 
také do nejrůznějších soutěží, výletů nebo 
exkurzí. 
Všichni deváťáci byli přijati na střední školy 
nebo učiliště. Jen tím potvrdili, že naše ško-
la své žáky vzdělává na velmi dobré úrovni. 
Dokladem toho je také srovnání Deníku.cz,
který na základě porovnání úspěšnosti žáků 
u přijímacích zkoušek v uplynulých pěti le-
tech vyhodnotil naši školu jako druhou nej-
úspěšnější v českém jazyce a čtvrtou v ma-
tematice mezi všemi základními školami na 
Táborsku. (www.denik.cz, Jaké má dítě šance 
u přijímaček?) 
Vysvědčení nepřineslo radost všem dětem, 
hned pět jich bude muset ročník opakovat. 
Naopak se zlepšilo chování, nepřibyly žád-
né snížené známky, a byla dokonce udělena 
jedna pochvala ředitele školy. Tu jsem udě-
lila Oleksandře Ivanko, která vyzdobila ne-
jen velkou část naší Školní slavnosti, ale ilu-
strovala také naše nové pamětní listy pro 
prvňáky a absolventy.
Červen je tradičně orámován sportovními
akcemi. Školní olympiáda bývá hned na za-
čátku měsíce. Náš olympijský oheň zapálili 
úspěšní sportovci z 9. tříd – Jana Tina 
Kořená a Rostislav Kaňa. 

Souťežilo se ve sportovní hale, na prostran-
ství před kulturním domem, na hřišti u zámku
i na fotbalovém hřišti. Kéž bychom jednou 
opravdu měli jedno kvalitní sportovní hřiště 
v blízkosti školy, kde by se mohly uskutečnit
všechny disciplíny.
Na konci měsíce se sportovalo opět. Druho-
stupňáci si vyzkoušeli koulení v místní ku-
želně a na hřišti si v týmech poměřili své síly 
v netradičních disciplínách. V mezičase ně-
kteří odvážlivci zkoušeli sestavit pyramidu
z vlastních těl. Drobným dívkám ze 6. třídy 
to šlo lehce, osmáci neremcali, jak je jejich 
zvykem, a jejich pyramida byla největší.
Nu, a deváťáci si pyramidu krapet „přizpů-
sobili”…

ŠKOLNÍ OLYMPIÁDA

PYRAMIDY Z TĚL

SPORTOVNÍ DEN

ŠesťačkyŠesťačkyŠesťačky

OsmáciOsmáciOsmáci

DeváťáciDeváťáciDeváťáci
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K závěru školního roku jednoznačně patří 
školní výlety. Každý z nás si jistě na nějaký 
vzpomene ze svých školních let. Jsou to 
cesty za poznáním plné zábavy a radosti. 
Deváťáci nejprve za odměnu po úspěšných 
přijímačkách vyrazili do táborského kina Svět.
Sami si mohli vybrat film a asi nikoho nepře-
kvapí, že zvolili novinku mezi sci-fi Duna:
Část druhá. Ten opravdový a zároveň posled-
ní výlet absolvovaly obě deváté třídy spo-
lečně. Cílem jejich cesty se stala Třeboň, 
pivovar Regent, Schwarzenberská hrobka
a nakonec zámek. 
Stejné město přilákalo letos také čtvrťáky.
Ti navštívili zámek s prohlídkou „Život na 
zámku“, obepluli na lodi Petra Voka rybník 
Svět a prohlédli si město.
A do třetice na Třeboňsko vyrazily obě třídy 
páťáků. Do Veselí nad Lužnicí se dopravili 
páťáci vlakem,  tam ale nasedli na svá kola
a jejich trasa vedla krásnou přírodou až k 
rybníku Rožmberk. Při zpáteční cestě si pro-
hlédli písečnou dunu Slepičí vršek a trasu 
40 km zvládli ujet všichni.
Osmáci měli celý školní rok přebytek ener-
gie. A protože ji ne všichni vložili do učení, 
vydali se na Laser Game. Trochu se unavili, 
ale především zažili spoustu legrace. 
Na exkurzi do Jindřichova Hradce jeli žáci
3. třídy. Prohlédli si okruh místního hradu a 
zámku, historická náměstí a jeho památky. 
Velkým zážitkem pro ně byla zpívající fon-
tána v moderní pasáži sv. Floriana. A nebyli 
by to třeťáci, kdyby na výletě vynechali do-
vádění ve venkovních bazénech jindřicho-
hradeckého aquaparku a návštěvu proslulé 
cukrárny.
První a druhé třídy vyrazily do ZOO v Hlu-
boké nad Vltavou. Nejenže všichni prošli ce-
lou ZOO, na prvňáky čekal vzdělávací pro-
gram ,,O Vydrýskovi" a druháci se dozvědě-
li, že ,,Není plaz jako plaz." Největší úspěch 
u druháků mělo, že si mohli sáhnout na 
krajtu královskou. 
Už bez prvňáků navštívili druháci Tábor. 
Procházkou kolem Jordánu a sádek došli až 
k vodopádu. Z Žižkova náměstí vedly jejich 
kroky neomylně do Sandry a znavení, ale 
spokojení se vrátili domů. 
Druháci jsou hodně akční. 2.A si dala na 
závěr roku vlastní sportovní den a děti z
2.B se vydaly na Pirátskou stezku. Na lesní 
stezce čekalo na děti 10 úkolů - vymyšlení 
děsivých jmen pro piráty, hod na cíl, pirát-
ské tance, běh terénem, ukrývání se před 
mořskou bouří či vypátrání sladkého pokla-
du dle indície. 
Školní rok 2023/2024 je za námi. Střídaly se 
úspěchy s nezdary, chvíle radosti s okamži-
ky o něco těžšími. Ale zvládli jsme to - žáci,
učitelé i rodiče. Proto nám všem přeji po-
hodové letní dny plné radosti a na viděnou 
se těším 2. září - ve školním roce 2024/2025.

Martina Sochůrková

VÝLETY PO TŘEBOŇSKU... DeváťáciDeváťáciDeváťáci

ČtvrťáciČtvrťáciČtvrťáci

Cyklovýlet
páťáků

...PO JINDŘICHOHRADECKU...

...DO ZOO V HLUBOKÉ n/Vlt. ... ...NA LASER GAME ...

...PO PIRÁTSKÉ STEZCE ...

Třeťáci

Prvňáci a druháciPrvňáci a druháciPrvňáci a druháci

OsmáciOsmáciOsmáci

DruháciDruháciDruháci
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Atletika
Sešli jsme se v pondělí 3. června ráno u vlakového 

nádraží a trochu jsme se báli počasí, ale to se naštěstí 
umoudřilo a nepršelo. Soutěžilo celkem 30 žáků v hodu
kriketovým míčkem, skoku do dálky, v krátkém a dlou-
hém běhu. Děti z 1. třídy byly zpočátku trochu vyjukané,
ale starší spolužáci se jich ujali, radili a fandili, co mohli.

To bylo znát i na výsledcích – z 18 škol jsme byli prů-
měrně na 9. místě. Největší radost měly dívky z 5. třídy
– Linda Doležalová, Alice Paikrová a Veronika Křížová, 
které s počtem 20 021 bodů obsadily 1. místo a tím 
získaly i zlatou medaili. Nemenší radost a bronz dostali 
chlapci z 5. třídy – Maxim Koniakin, Alexandr Mikulanda 
a Josef Samec, kteří dosáhli na 17 699 bodů. Jásali jsme
společně i s Lindou Doležalovou, která v jednotlivcích 
získala bronzovou medaili.

Věra Jirmusová, Marie Kopečková

PŘEBOR TÁBORSKA
V úterý 18. 6. a ve čtvrtek 20. 6. se konal Atletický přebor Táborska 

na stadionu Míru v Táboře. V konkurenci 22 základních škol se ne-
ztratili ani naši atleti z 6. a 7. třídy. Na výborném 2. místě ve skoku
do dálky se umístila výkonem 436 cm Ráchel Moosová ze 7. třídy. Své 
osobní rekordy ve skoku do výšky si vytvořily i dívky – Ema Drtinová
a Ema Kromková výkonem 135 cm. Do finále B v běhu na 60 m do-
sprintoval Matyáš Rechtorik ze 7. třídy. Kamila Bartoňová se probo-
jovala v běhu na 800 m do finále A. Všem atletům děkuji za vzornou 
reprezentaci školy.

Ve druhé polovině června se několik vybra-
ných žáků a žákyň 1. stupně zúčastnilo tradičního 
Atletického přeboru Táborska, dříve známého 
též jako atletická olympiáda. Čekal nás nejen den 
plný sportování, ale také do té doby nejteplejší
den v roce. Řádné doplňování tekutin a úkryty ve
stínu se staly koloritem tohoto dne. Kategorie byly
rozděleny podle tříd od 1. do 5. třídy. Každá třída 
byla ještě rozdělena na kategorii dívek a chlapců.
První a druhá třída soutěžila v běhu na 50 m a ho-
du kriketovým míčkem. Třetí, čtvrtá a pátá třída 
měla k těmto dvěma disciplínám ještě skok da-
leký a vytrvalostní běh.

ČTYŘBOJ

Je báječné zjistit, že i když jsme malá vesnická škola, máme velmi šikovné děti, které se nebojí 
vítězit a předhonit i spolužáky ze sportovních škol.

Irena Miloschewitschová

ŽÁCI I. STUPNĚ
NA PŘEBORU

Naše výprava čítala přes dvacet závodníků, z nichž se každý snažil dosáhnout nej-
lepšího umístění, což s ohledem na počasí nebylo vůbec jednoduché. Mnoho dětí, ač 
se třeba neumístilo na nejvyšších místech, si vytvořilo své osobní rekordy. Největší 
úspěch pro chotovinskou školu vybojovala Veronika Křížová, která skončila v závodě 
na 800 m na stříbrné pozici, když ji od vítězství dělilo pouze 64 setin. Pro bronz si ve 
skoku dalekém doskočil Alexandr Mikulanda, který dosáhl výkonu 4,12 m. Pro oba 
medailisty to byla zároveň poslední soutěž, ve které reprezentovali naši školu.

Děkujeme za všechny vaše výkony, medaile a chuť, se kterou jste reprezentovali
a zviditelňovali naši školu, a přejeme vám v novém působišti mnoho studijních a spor-
tovních úspěchů.

Výkony dalších našich sportovců sice na medaile nestačily, ale také byly kvalitní. 
Například Julie Večeřová postoupila do finále A v běhu na 50 m a časem 8,13 s. si 
doběhla pro čtvrté místo. Sofie Pánková z 1. třídy hodila kriketovým míčkem přes
16 metrů a byla také čtvrtá. Páté místo ke své bronzové medaili přidal Alexandr 
Mikulanda, který v závodě na 800 m zaběhl čas 2:49,05. Tereza Šittová se kvalifikovala 
na trati 50 m do finále A, kde skončila na 6. místě časem 7,85 s. 
A jak se naše škola umístila celkově? Na vítěznou ZŠ Husovu jsme se sice dívali
z povzdálí, ale 15. místo z celkových 29 škol je solidní výsledek. Patrik Elhenický
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Školní družina

První červnové pondělí se v mateřské škole konaly oslavy Dětského dne. Každá třída jej 
pojala po svém - některá plnila úkoly a hledala poklad, jiná se vypravila na stezku do lesa, další
se např. účastnila sportovních aktivit na hřišti. Naši předškoláci prožili Dětský den za přítom-
nosti šikovných dětí z pátých tříd, které se ochotně zhostily asistence na jednotlivých stano-
novištích. Předškoláci procvičovali různorodé dovednosti – střelbu hokejkou na branku, kop na
branku, běh přes překážky, házení a chytání míče, hod míčkem do dálky nebo pětiskok z místa.  

Pro předškoláky byli starší školáci motivací a vzorem, ti si zase vyzkoušeli, jaké to je něco 
vysvětlit nebo ukázat mladším. Všichni uspěli a stali se vítězi - dostali medaili a sladkou odmě-
nu. Děkujeme touto cestou školákům a jejich učitelům, že je uvolnili z vyučování! 

Jana Dvořáková a Veronika Němečková

Červen byl v naší školní družině velmi veselý a hravý. Prvňáčci
a druháčci rozšířili království skřítků, broučků i semínek v lese.
Při procházce lesem nyní můžete potkat Lesněnku, Půdníčka, 
Smrkovníčka, Dubínka i Vrbinku. Svět skřítků je pestrobarevný. 
Pomáhají rostlinám, zvířátkům, hlídají zlobílky, kteří dělají nepořá-
dek. Žijí ve světě zázraků, kde z malého semínka vyroste stromový 
velikán a z obyčejné kukly se stává krásný motýl. Když se v lese za-
stavíte a budete chvíli pozorovat, je možné, že jednoho z našich 
skřítků zahlédnete.

Úplně jiným směrem jsme se vydali při sobotním setkání ve škol-
ní družině, kde se nás sešlo více než čtyřicet. Nejprve jsme poměřili 
sílu a přesnost na lesní střelnici. Ti starší šli pak připravit cestu za 
pokladem a ti mladší přivítali v družině rytíře Přibíka Tluksu z Káme-
ne. Přibík Tluksa bojoval v době husitských válek na straně husitů, 
a tak nám přivezl ukázat mnoho dobových zbraní. Řekl nám i za-
jímavosti z doby dávno minulé a nechal nás vyzkoušet zbroj, osahat 

Druháci zakončili družinový školní rok zahradní slavností. Za 
příjemného počasí jsme se sešli v posledním červnovém týdnu na 
Přátelské zahradě k odpoledni plnému zábavy. Přetahovali jsme se 
lanem, běhali s pingpongovým míčkem na lžíci, shazovali jsme 
kolíky s číselnou hodnotou, trefovali se mincemi do misky ve vodě 
nebo jsme běhali slalom s míčem. Z domova jsme k tomu přinesli 
dobroty.

Zahradní slavnost

Patrik Elhenický

Po soutěžích nastalo malé překvapení, kterým byly malé vodní 
pistolky jako dárek pro každého, čehož všichni rádi využili a zahráli 
si malou vodní bitvu. Zájemci si ještě opekli buřtíky a slavnostní 
odpoledne se nám nachýlilo ke konci.

Dětský sportovní den předškoláků

zbraně (nyní už víme, co je to řemdih) a překvapilo 
nás, jak těžké bylo natáhnout kuši. Když byla trasa 
k pokladu hotova, role jsme si vyměnili. Dopoledne
uteklo rychleji, než bychom si přáli. Jen taktak jsme
si stihli opéct špekáčky, na které jsme už měli vel-
kou chuť.

Koncem měsíce každé oddělení čekala Zahradní
slavnost. Vyhodnotili jsme celoroční soutěže, spor-
tovalo se, nechyběly vodní radovánky, zpěv s kyta-
rou, při kterém jsme letos zapojili i rodiče.
Přejeme všem dětem a rodičům krásné 
prázdniny, děkujeme za spolupráci
a těšíme se na vás opět v září. Yvona Kaňová



Červen v mateřské škole

Předávání vysvědčení se vždy nese v slavnostním duchu. Děti ne-
dočkavě očima prolétnou známky odshora dolů, někdy se radují, 
jindy posmutní, vysvědčení ale rychle vloží do obalů a vyběhnou
ze školy vstříc prázdninám. 

Kde o známky vůbec nejde a kde se mnohem více prolíná radost
s dojetím, velká očekávání s kapkou nejistoty, je předávání vysvěd-
čení žákům 9. ročníku. Také letos proběhlo rozloučení s našimi 
absolventy před kostelem sv. Petra a Pavla. Škola je nedílnou sou-
částí života naší obce, její absolventi jsou ti, kteří budou jednou 
ovlivňovat budoucnost Chotovin, a tak pochopitelně u tohoto slav-
nostního okamžiku nemohl chybět starosta obce, Mgr. Zdeněk Turek.

Slavnostní předávání vysvědčení našim absolventům

Měsíc červen je příslibem letních prázdnin, které byly přede dveřmi.
A co všechno nás čekalo ve školce před prázdninovým odpočinkem? 
Určitě toho nebylo málo.

Začátkem června jsme oslavili Den dětí. Jednotlivé třídy si připravily 
svůj vlastní program – proběhla sportovní olympiáda, soutěživé hry 
nebo hledání pokladu. Zábavné dopoledne rychle uteklo a každé z dětí 
si odnášelo sladkou odměnu.

V pátek 7. června jsme zařadili program školní prevence s názvem 
„Bezpečně k cíli.“ Společně s chlupatým kamarádem Foxíkem byly
děti poučeny o tom, jak se chovat na chodníku, na ulici a při jízdě na
kole a seznámily se i s některými dopravními značkami.

K tradičním červnovým akcím ve školce patří Rozloučení s předško-
láky, které proběhlo v úterý 18. června. Předávání pamětních listů, 
diplomů a knih s věnováním bylo při této akci samozřejmostí. Třída 
Stromků si ještě užila Rozloučení se školkou společně s rodiči na 
Přátelské zahradě. Nechybělo krátké hudební vystoupení, točení na 
kole štěstí a opékání špekáčků. 

Mezi další akce patřila pohádková stezka, procházka na zmrzlinu a 
piknik. Tématy integrovaných bloků byla příroda, život kolem rybníka, 
blížící se prázdniny a s nimi spojená dobrodružství. Třída Stromků si 
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Přišli také rodiče, prarodiče, kamarádi, všichni učitelé a přihlížely 
rovněž děti z naší mateřské školy. Smích se střídal s dojetím, po-
prvé se tančilo a šerpovalo, rodiče si společnou fotografií mohli při-
pomenout podobný okamžik, kdy se rovněž se svými dětmi fotili. 
Od prvního školního dne ale uplynulo devět let a z malých holčiček
a chlapců se staly krásné slečny a mladí páni. 

Absolventi stojí na začátku nové cesty. Naše škola se všem snažila
předat to nejlepší. Kéž se nikdo na své cestě neztratí. Jménem svým 
a svých kolegů přeji všem jen to dobré, ať naplno využijí svého po-
tenciálu, plní si své sny a dobře se jim daří.   

Martina Sochůrková
Deváťáci, hodně štěstí!

Dana Strejcová, Renata Zázvorková

zvolila téma Námořníci. Kromě rozmanitých činností a aktivit se 
děti oblékly do pruhovaného oblečení a nastoupily na námoř-
nickou loď na školní zahradě. Symbolicky pak vypluly do základní 
školy. Tak šťastnou plavbu!

Za celou mateřskou školu přejeme všem prosluněné léto plné 
zážitků i odpočinku.
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BLAHOPŘEJEME JUBILANTŮM
Svá významná životní jubilea oslavili nebo v nejbliž-
ších dnech oslaví tito naši občané:

Všem jubilantům přejeme do dalších let pevné
zdraví a mnoho spokojenosti a osobní pohody.

Na vesnici byl konec žní vždy 
velikým svátkem. Celá vesnice 
dychtivě čekala, až poslední vůz 
svezl domů zbytek ječmene ne-
bo ovsa. Na poli byl zanechán je-
diný veliký snop. Ten chasa ozdo-
bila pentlemi a kvítím a spěcha-
la do vsi, aby stejným způsobem
okrášlila velký žebřiňák. Když
bylo vše hotovo, naskákala na 
vůz, přisedla i nezbytná muzi-
ka, a jelo se. Samozřejmě za zpě-
vu veselých písní.

Na poli hudebníci obstoupili 
snop a zahráli skočnou. Tím by-
la zahájena vesnická slavnost
zvaná „dovázaná“. Za hudby a 
zpěvu byl snop rozebrán a na-
ložen na vůz. Všichni se na voze 
usadili a za všeobecného jásotu 
a zpěvu se vůz vydal na cestu. 
Nejelo se přímo nejkratší ces-
tou do vsi, ale četnými oklikami, 
aby cesta trvala déle. Přitom se 
celou vesnicí muselo projet nej-
méně dvakrát dokola.

Pak konečně začala vlastní 
slavnost. Nejstarší hospodář ze 
vsi blahopřál všem sousedům 

Dovázaná a cepy

  Jaroslav Wimmer
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ke šťastné sklizni, ti pak podě-
kovali a začalo se připíjet, hrát a 
tancovat. Lidé se družně veselili 
až do půlnoci, kdy dovázaná mu-
sela končit, protože druhý den 
časně ráno je čekala každoden-
ní lopota.

Netrvalo dlouho a na sklonku 
podzimu se ze stodol začal ozý-
vat zvuk cepů. Dnes je tato „ves-
nická hudba“ zcela zapomenu-
ta. Už hodně dávno jí umlčela
stará ruční mlátička s dřevěný-
mi koly a bubnem, jejíž zavede-
ní znamenalo obrovský pokrok 
a převrat v životě naší vesnice. 
Dozněla píseň cepů, která se po 
řadu týdnů rozléhala do celého 
kraje. Většinou mlátilo cepy ví-
ce lidí najednou a vpadnouti do
tohoto koncertu, aby mlácení „ne-
kulhalo“, tj. uhodit cepem přes-
ně v pravý čas, bylo značným
uměním, vyžadujícím zkušenost
a zručnost. Byli lidé, a nebylo 
jich málo, kteří se mlátit obilí 
cepy nenaučili za celý život.

Když pak byla ruční mlátička 
natolik zdokonalena, že některé 

její součásti byly zhotoveny z ko-
vu, byl to pokrok, který se mno-
hým zemědělcům zdál divem 
techniky. Těm, kteří mlátičku
ovládali, se začalo říkat „maši-
novci“ a byli vyhledávanými pra-
covníky. 

Sláva ručních mlátiček a je-
jich trhané chrčení ale netrvaly 
dlouho. V době, kdy začínající 
průmysl odsával zemědělce do 
výroby, bylo třeba ruční pohon 
mlátiček nahradit strojem. Tak 
spatřil světlo světa žentour. Je-
ho zavádění bylo pro každou
vesnici velkým svátkem. Byly ale
také obavy, že vůl nebo kráva
dlouhým chozením dokola „zvr-
tačí“ a zejména starší lidé těm
mladším vyčítali, že zpanštěli,
jsou líní, a chtěli, aby se do žen-
tourů zapřahali sami a tak šetřili 
dobytek.

Pokrok se ale nedá zastavit, a 
když došlo ke značnému rozší-
ření žentourů, začaly být pohá-
něny benzínovými, naftovými a 
elektrickými motory. Současně 
sem tam se už začaly objevovat
parní mláticí stroje a vzpomín-
ka na mlácení cepem zněla jako
něco, co snad ani nemohlo být 
pravdou. 

Při dnešním rozvoji mechani-
zace zemědělských prací si na 
mlácení cepy nikdo nevzpome-
ne a můžeme je spatřit jen v mu-
zeích, nebo v některých chalu-
pách jako dekoraci. A snad jen
ve starých filmech můžeme ještě
zaslechnout zvuky mlátících cepů,
starou, ale veselou píseň o spo-
kojenosti z ukončení práce na po-
lích spojenou s vírou zajištěné 
budoucnosti.
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Anna Strnadová - Maxl žhář – tra-
gický příběh tesaře, smolaře a po-
sléze psance a vězně Maxla No-
votného ze Žďáru unese čtenáře 
do druhé půli devatenáctého sto-
letí, do nelehkých dob, kdy v čes-
kých vsích práce nebyla a zbýval 
jen hlad, vojna, zoufalství, zrada
a zločin. Silný příběh o zpřetrha-
ných vazbách jedné mladé rodi-
ny, o velkých zklamáních a trpěli-
vém čekání doplňují obrazy z kaž-
dodenního života obyčejných lidí 
žijících před necelými dvěma sty 
lety v Posázaví. Svou syrovostí a 
naturalistickou drsností se román
vymyká požadavkům mainstrea-
mové, hladce plynoucí četby; for-
mou, jazykem i obsahem upomene
na klasický venkovský realismus
z dob Terézy Novákové. Popiso-
vané jevy, archetypy a protago-
nistou vyznávané hodnoty však 
budou blízké i dnešnímu milovní-
kovi (nejen) historické prózy.
Hakan Nesse - Dopis z Mnichova 
– další titul švédské krimisérie s 
inspektorem Barbarottim. Zločin
se tentokrát odehraje v izolovaném
rodinném okruhu. Známý malíř 
Ludvig Rute nedbá zákazů souvi-
sejících s covidem-19 a na osla-
vu, kterou pořádá ve svém domě 

v odlehlé vísce poblíž hranic
s Norskem, pozve všechny své 
sourozence. Neviděli se spoustu 
let a on by jim rád sdělil něco dů-
ležitého. Už tak vypjatou atmo-
sféru ještě zhorší to, že v noci na 
Boží hod dojde v domě k brutální 
vraždě. Případ začnou neprodle-
ně vyšetřovat komisař Gunnar Bar-
barotti, jeho partnerka Eva Back-
manová a jejich osvědčený tým. 
Zasněžený dům v lesích na konci 
světa, omezený okruh podezřelých
- kriminalisté z Kymlinge mají po-
cit, jako by se ocitli ve staré angli-
cké detektivce. Vraždil opravdu ně-
který z členů rodiny, nebo někdo
mimo ni? Byly motivem zločinu
Ludvigovy peníze, anebo měl vrah
zcela jiné pohnutky?
Vlastimil Vondruška - Lucembur-
ská epopej. II, Kralevic Karel 
(1334 - 1347) – druhý díl romá-
nové fresky začíná příchodem kra-
levice Karla do Čech a končí smrtí 
jeho otce Jana Lucemburského u 
Kresčaku. Celé 14. století je jedno 
z nejslavnějších období našich dě-
jin, kdy byla Praha centrem řím-
ské říše, ale aspirovala i na to, aby 
se stala „druhým Římem“ křes-
ťanstva. Složitý zápas panovníků 
o vládu doma i v zahraničí se pro-
líná se snahou severočeské a ji-

Eva Gmentová - Dráček Fráček 
za školou – pohádka o zlobivém
dráčkovi, kterému se nechce cho-
dit do dračí školy.Každému se ob-
čas nechce do školy nebo školky
a raději by si hrál nebo maloval. 
Dráček Fráček je na tom stejně a 
sem tam si místo školy zalétne na 
věž zahrát na kytaru. Na svých zá-
školáckých výletech jednou potká 
nového kamaráda, kterým není 
nikdo jiný než čert. Spolu s ním se 
pak vydá do pekla. Co se bude dít 
dál? Polepší se Fráček nebo ne? 

Sánchez Vegara, María Isabel - 
Královna Alžběta – seznam se
s životními osudy mimořádných 
osobností, od návrhářů a umělců 
až po vědce. Všichni dosáhli úžas-
ných úspěchů, byť na začátku to 
byly pouhé děti s velkým snem.
Malá Lilibet milovala psy, koně a
svou rodinu. Když byl její otec ne-
čekaně prohlášen králem, stala se 
přímou následnicí trůnu a celý její
život se od základů změnil. Nej-
déle vládnoucí britská panovnice 
vedla neuvěřitelný život a vždy klad-
la svůj lid a zemi na první místo. 
Její mimořádný životní příběh za-
hrnuje i část věnovanou faktům
a fotografiím.

hočeské šlechty upevnit otře-
sené postavení českých zemí
a chránit stavovské výsady 

šlechty.
Ackerman, Sara - Tajemství lušti-
telky kódů. Příběh dvou žen, Isabel
a Lu, odehrávající se na havajském
ostrově O´ahu ve dvou časových 
rovinách – za války v Pacifiku a v 
roce 1965. Isabel se po Pearl Har-
boru zabývá rozkrýváním japon-
ských kódů. Po převelení na Havaj,
kde zahynul její bratr, se seznámí 
s jeho přítele Matteem, oba se ne-
ubrání vzájemné přitažlivosti, ale 
jejich osudy se rozcházejí. Navíc 
Isabel přichází o kamarádku Glo-
rii, jež se nevrátí z výletu se svým 
přítelem Dickiem, který tvrdí, že 
se utopila… V červenci 1965 se 
na Havaji otevírá nový moderní re-
zort. Mezi VIP hosty je známý fo-
tograf Matteo, zpěvačka Joni Diaz
a mladičká novinářka Lu, půvo-
dem z Havaje. Sblíží se s Matteem 
a Joni, ta však náhle zmizí. Při pá-
trání je objevena stará kostra a zji-
stí se, že jde o Glorii, jež byla stej-
ně jako Joni zavražděna. Který z
hostů je vrahem obou dívek? Setká
se Matteo se svou láskou, na niž 
nemůže zapomenout? Poutavý ro-
mán plný romantiky, napětí a nád-
herného líčení úchvatné přírody 
Havaje.



LISTY CHOTOVINSKA 137- 8 /2024

Jak jste jistě mnozí příznivci zdejšího fot-
balového stánku zaznamenali, na našem
hřišti od měsíce března úřaduje nový správ-
ce, kterým se stal pan Miroslav Hyhlík. 
Mirek je bývalý elitní kriminalista a jak jsme
již měli možnost poznat, je velmi kreativní,
šikovný a o hřiště se stará doslova perfekt-
ně. Za jeho krátké působnosti už zvelebil 
mnohá místa v areálu hřiště, a nejedná se 
jen o trávník, o který se vzorně stará. Jeho
pracovité ruce se postaraly o zvelebení
střídaček, plotů, bočních vrátek, velmi po-
vedený je „kotel“ fanoušků Ultras, skvělá 
informační tabulka pro návštěvníky a nej-
novějším počinem našeho pana správce 
je i dětské hřiště, které oživil nádhernými 
postavičkami z českých pohádek. A proto-
že, jak se říká, za každým úspěšným mužem
stojí skvělá žena, tak je tomu i v případě 
Mirka, jehož žena Andrea je velmi často 
viděna na hřišti při společné práci s ním.

     Mirku, jak jsi se vlastně v Chotovinách 
     objevil a  dostal k práci správce hřiště? 
Regulérním občanem této krásné obce jsem
se stal v měsíci dubnu 2020, když jsem se 
sem jako „náplava" přistěhoval s manžel-
kou. Moje žena Andrea je ovšem rodačka a 
má tady rodinu a mnoho kamarádů, a tak se 
vrátila po letech do svého rodiště. Po při-
stěhování jsem začal aktivně jako divák na-
vštěvovat fotbalová utkání, seznamovat se 
s místními fotbalisty a fandy. Líbilo se mi 
prostředí té pravé vesnické fotbalové ligy. 
Samotné chotovinské hřiště je velice pěkné 
a jeho poloha skýtá unikátní panoramatický 
pohled do okolí. Nevím už přesně, před kým 
jsem se zmínil, že by mě docela bavilo se o 
hřiště starat, aby se fotbalistům tady dobře 
kopalo. Tato informace se nějakou cestou do-
stala k předsedovi TJ Sokol panu Jordákovi 
zrovna v době, kdy začal hledat nového správ-
ce, a najednou tady byla nabídka a ruka byla
v rukávě.    
     A to bylo pro nás ohromné štěstí.
     Máš s touto prací nějaké zkušenosti?
S takovou činností jsem před několika mě-
síci neměl žádnou zkušenost, ale postupem 
času jsem řadu informací už získal odkud 
odjinud, než z internetu a nebo radami od 
zkušených správců jiných fotbalových hřišť.
Je to hlavně a převážně manuální práce, 
která vyžaduje hodně mého volného času, 
což mi vůbec nevadí. Mohu si tady činnost 
organizovat podle sebe s bonusem bezsta-
rostnosti a bez stresu, což jsem v mém mi-
nulém povolání skutečně neměl. Teď musím
paradoxně hlavně sledovat počasí, na kte-
ré musím reagovat, kdy zavlažovat, hnojit
a hlavně sekat trávník, aby pažit byl co nej-
lepší. No uvidíme, jak se mi to bude dařit. 
     Můžeš nám prozradit něco o tvém 
     původním zaměstnání?
Dne 31. 3. 2020 jsem po čtyřiceti letech ukon-
čil službu u kriminální policie a vyšetřování 
a odešel jsem do výsluhy s hodností emerit-
ního majora spolu s mojí manželkou, která 
také pracovala se mnou jako kriminalista 
dvacet sedm let.

Celou dobu jsem sloužil na proslulé poli-
cejní stanici v Bartolomějské ulici č. 6 v Pra-
ze 1, kde řešil svoje případy například rada 
Vacátko z Hříšných lidí města pražského, 
nebo mjr. Zeman ze známého televizního 
seriálu. Moje služební zaměření byla násil-
ná kriminalita na 1. oddělení Prahy 1, kde 
jsem honil různé lumpy, kteří ubližovali li-
dem v matičce Praze. Chytal jsem zločince, 
co přepadali banky, obchodníky nebo staré 
lidi, různé brutální násilníky nebo organizo-
vané cizojazyčné bandy, co zejména v deva-
desátkách vydírali naše podnikatele. Byly to 
snad tisíce kriminálních případů. Mnoho-
krát jsem se podílel na odhalení nejrůzněj-
ších vrahů spolu s legendárními pražskými 
detektivy. Několik těchto mých případů bylo 
i zfilmováno kamarádem a bývalým šéfem 
pražské mordparty scénáristou Pepíkem
Marešem v seriálu Případy 1. oddělení. Mám
skutečně na co vzpomínat. Občas ještě přispí-
vám nějakým mým kriminálním případem do
rozhlasového podcastu Mirka Vaňury Krimi-
nálka na Dvojce a na Youtube mám publiko-
váno kolem dvaceti těchto závažných kauz. 
Prostě jsem byl detektiv, který chytal zlo-
čince.
Kdybych se však zase vrátil k tématu fotbalu 
a sportu, tak v našem rajonu jsem měl dva 
fotbalové stadiony. Byly to FK Dukla Praha, 
a hlavně AC Sparta Praha, kde jsem měl mož-
nost v rámci služby vidět mnoho zajímavých
fotbalových střetnutí, pokud mně to bezpeč-
nostní situace dovolila. Jako operativci kri-
minálky jsme měli za úkol dohlížet na bez-
pečnost na stadionech. Někdy to byla ovšem
skutečně síla, co dokázali opilí nebo zfeto-
vaní fotbalový chuligáni předvádět. Nemo-
hu zapomenout na fotbalové utkání mezi
Spartou a Viktorkou Plzeň dne 9. 3. 2019.
Dohlížel jsem prostor pro běžné diváky, kte-
rý byl umístěn vedle sektoru plzeňských
chuligánů, kteří najednou začali střílet na
diváky světlice. Měl jsem u sebe bezpečnost-
ní kameru, kterou jsem toto protiprávní jed-
nání dokumentoval. V jedné chvíli jeden z 
těchto šílenců vystřelil světlici, která letěla 
naším směrem a explodovala asi dvacet cen-
timetrů před obličejem mladé dívky, která 
přišla se svým přítelem fandit. Byla to obrov-
ská rána, po které omdlela a exploze ji po-
škodila sluch. Po útoku jsem měl za úkol se 
svým týmem pachatele vypátrat a zadržet. 
Velkou výhodou u těchto utkání je luxusní
kamerový systém na stadionu, který neustá-
le monitoruje určené prostory. Okamžitě 
jsme pachatele začali sledovat, a i když se 
maskoval černou kuklou, tak se nám ho po-
dařilo zadržet. S manželkou jsme potom jeli 
do Motolské nemocnice, kde jsme vyslý-
chali zraněnou dívku. Nebyl to dobrý pocit, 
když si uvědomíte, že jdete na sportovní 
utkání v očekávání hezkého zážitku a najed-
nou v sekundě bojujete o život s poškoze-
ním zdraví. Za několik hodin jsme potom

vyslýchali zadrženého pachatele, který už 
nebyl mezi svými kumpány, a tak z něho 
hrdinství velice rychle vyprchalo s vidinou 
pořádného soudního flastru. Tento můj video-
záznam byl následně odvysílán jak v našich, 
tak zahraničních televizních stanicích jako 
odstrašující případ. Záznam mám stále ve 
svém archivu a vždycky si na toto neštěstí 
vzpomenu, když ho vidím. Doufám, že v na-
šich podmínkách se nikdy nic tragického ne-
stane, i když i tady dokážou emoce pěkně 
vygradovat, obzvláště, když práce rozhod-
čího není zrovna podle představ některých
diváků, ale to k fotbalu patří bez rozdílu, o ja-
kou soutěž se jedná.
Vzpomínám si, že z oblasti sportovního pro-
středí jsem v roce 2016 řešil taky zajímavý 
případ, kdy se na náš útvar obrátil Český 
tenisový svaz s tím, že bylo vyhrožováno 
našim tenistkám. Útokům byly vystaveny 
téměř všechny nejlepší Češky včetně Petry 
Kvitové, Lucie Šafářové či Karolíny Plíškové
a dalších. Na některou si pachatel zasedl víc,
na jinou méně. Urážlivé vzkazy šířil, kde se 
dalo. Hojně psal na Facebookovou stránku,
kde vytvářel falešné profily tenistek české-
ho fedcupového týmu. A tak agentura Česká
sportovní, která nejlepší hráčky zastupova-
la, podala trestní oznámení na neznámého
pachatele. Tento případ mě byl přidělen a za-
čalo pátrání, které bylo docela složité, pro-
tože jsme museli požádat o spolupráci v 
Americe společnost Facebook. Po docela 
dlouhé době se mně podařilo lokalizovat
a vypátrat tohoto lumpa, který nakonec udě-
lal několik chybiček, které se mu staly osud-
nými. K mému údivu to nebyl žádný zloči-
nec ani člen nějaké organizované tlupy,
ale osmnáctiletý mladík z Doks u Máchova
jezera. Při výslechu se ke všemu doznal a ve
svém notebooku měl všechno pěkně zazna-
menané. Motivem jeho činu byla prostá zá-
vist, že tenistky mají peníze a slávu. Docela 
mě ho bylo tehdy líto, byl to normální kluk, 
kterého by nikdo za vyděrače netipoval, ale 
to jsme na počátku pátrání nemohli vědět.
Milé bylo, že jsem nakonec od dotyčných 
reprezentantek dostal na památku osobní
poděkování s fotografií a jejich podpisy.

Rozhovor s panem Miroslavem Hyhlíkem

/pokračování na str. 14/
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CHOTOVINSKÝ FOTBALCHOTOVINSKÝ FOTBALCHOTOVINSKÝ FOTBAL

Zatímco si užíváme nádherné 
letní počasí, náš fotbalový tráv-
ník po krátkém odpočinku a ma-
lé rekonvalescenci ožil zajímavý-
mi akcemi. První z nich se kona-
la hned na začátku prázdnin. Byl 
to Pouťový turnaj v malé kopané,
který si jako každý rok našel vel-
ké množství příznivců, ať v řadách
sportovců, tak fanoušků. Letoš-
ní turnaj  byl netradičně zahájen 
turnajem mladších žáků a žákyň.
Toho se zúčastnilo šest velmi 
silných týmů, a k vidění tak byla 
opravdu kvalitní a zajímavá fotba-
lová klání. Velmi dobré výkony 

Memoriál Petra Pekárka se každoročně 
koná na fotbalovém hřišti v Chotovinách na 
přelomu července a srpna. Nejinak tomu 
byli i letos,a tak v sobotu 27. července patřil 
trávník právě tomuto turnaji.
Ve velmi horkém počasí, se kterým bojovali 
nejen hráči, ale i nepostradatelní rozhodčí,
se mezi sebou utkali fotbalisté z týmů Meteor
Tábor, Maršovice, Chotoviny a Kondrac.
Velké množství fanoušků, které přišlo pod-
pořit své kluby, odvážně odolávalo počasí a 
bedlivě sledovalo každý zápas. Odměnou jim
za to bylo řádně chlazené pivo a napínavý 
průběh bojů o pohár. Fandové Maršovic 
dlouho očekávali vítězství svých favoritů, 
bohužel jejich očekávání nebylo naplněno
a po vyčerpávajícím finálovém zápase bylo

/dokončení ze str. 13/
    Jakou máš představu o další činnosti? 
    Věřím, že máš v zásobě ještě hodně ná-
padů, jak zvelebit naše působiště, pro-
tože vím, jak jsi do své práce zapálený :-)
Za tu krátkou chvíli působení jsem byl pře-
kvapen, jak se fotbaloví funkcionáři starají
o nejmenší fotbalisty a snaží se, aby tady 
fotbal fungoval pro potěchu hráčů a diváků. 
Zejména mě těší, jak se tady podporuje žá-
kovský fotbálek těch nejmenších. Velmi rádi
se chodíme s manželkou koukat na žákov-
ské přípravky těch nejmenších. Jak se ti za-
pálení a bezelstní caparti snaží na hřišti před-
vést co nejlepší výkony. Právě hlavně i pro 
mládežnický dorost jsem připravil novou 
vitrínu na fotbalové aktuality, kde bych chtěl 
každého informovat o aktuálních tabulkách 
a jak si naše mužstva stojí v soutěžích. Bu-
dou tam i jména nejlepších střelců, což by 

mohlo hráče motivovat podávat co nejlepší 
výkony. Pro zlepšení pohodlí fotbalistů 
jsem započal s pomocí některých aktivních 
hráčů a fanoušků s renovací střídaček, kam
jsem koupil čtrnáct červených sedaček.
Mám další nápady s úpravou hřiště a okolí,
aby se tady hráči a diváci cítili pěkně. Pro
nejmenší děti jsem upravil dětské hřiště s
pískovištěm a vybavil jsem ho novými hrač-
kami a pohádkovými postavičkami, teď se 
bude jistě líbit jak dětem, tak maminkám.
Pro mladé diváky „Ultras“, jsem vytvořil ozna-
čené místo, aby mohli svým povzbuzová-
ním vyburcovat naše týmy jenom k vítěz-
ným výsledkům. Po zakončení sezóny jsem 
byl velice mile překvapen, jak fotbalová ko-
munita tady dokáže fungovat, když je třeba 
dát ruku k dílu a pomoci s různými úpra-
vami na hřišti ve formě brigád. V úterý 18. 
června se sešlo snad třicet dobrovolníků. 

Natíralo se zábradlí a oplocení hřiště. Chtěl 
bych touto cestou hlavně poděkovat za ře-
meslnou práci Rosťovi Passlerovi, který 
provedl pokrytí obou střídaček, které by
mohly vydržet zase hezkých pár let, a také 
nemohu zapomenout na dlouholetého fot-
balového harcovníka Mirka Pígla, který za-
stoupil chotovinské fandy. Hlavně jsem rád, 
že se podařilo zrenovovat léty vyšlapaná
místa v brankovištích a na pokutových znač-
kách trávníkovými koberci specializovanou
firmou. Teď už bude na všech, aby se k 
místům v areálu chovali ohleduplně, aby
nám to hodně dlouho vydrželo.  
Mirku, já tvoji práci obdivuji a smekám 
před tebou, moc si přeji, aby jsi měl stále 
nové nápady a aby tě tvá práce naplňova-
la, tak jako doposud. Moc děkuji za odpo-
vědi a přeji ti mnoho úspěchů, jak v práci, 
tak v životě mimo ní. Věra Marešová

podal tým Táborska pod vedením
trenérky Lenky Marešové, krásné
zápasy nám předvedl domácí tým
Chotovin, předvedla se i děvčata
z prvoligového týmu Českých Bu-
dějovic, pěkné fotbalové akce
jsme mohli vidět i v podání Ra-
tibořských Hor, Olbramovic, ale 
nakonec všechny předčil tým So-
běslavi, který celý turnaj vyhrál. 
Na své si přišli jak sportovci, tak 
fanoušci, ohlasy byly nadšené, 
pořadatelé mohli odcházet spo-
kojeni. Velké díky patří sponzo-
rům a zároveň pořadatelům této 
velice vydařené akce – firmám 
MADROS Martin Šimek a STAV-
MAR Jiří Mareš a samozřejmě
TJ Sokol Chotoviny, která zajisti-
la nádherné poháry pro mladé 
fotbalisty.

Pouťový
turnaj

Memoriál Petra Pekárka 2024 jasné, že pohár vítěze převezme tým Meteor
Tábor. Naši borci skončili na pěkném třetím 
místě, na čtvrtém místě pak tým Kondrac. 
Všichni zúčastnění hráči převzali ceny od
předsedy TJ Sokol Chotoviny Jana Jordáka,
a jistě už se těší na příští ročník tohoto tra-
dičního turnaje.
Memoriál se letos odehrál za opravdu ex-
trémně horkého počasí, a tak nejen hráčům,
ale i rozhodčím a všudypřítomnému Oldovi 
Šmejkalovi, patří velký obdiv a díky.

Odpoledne se sjelo na naše hřiště
velké množství fandů z mnoha 
okolních i vzdálenějších míst, aby
společně podpořili svoje favority
na turnaji mužů. Do turnaje se 
přihlásilo deset týmů, v horkém 
počasí byly souboje o co nej-
lepší umístění náročné a bylo 
opravdu na co se dívat. Většina
z nás očekávala obhájení první-
ho místa týmem Apollo, ale letos
všechny překvapil nováček na 
turnaji, jímž byl tým Oldřichova, 
který nakonec odcházel s pohá-
rem vítězů. Nicméně zabojoval i 
tým našeho „áčka“, který se pro-
bojoval do finále a skončil na krás-
ném druhém místě. Poté, co byly
rozdány ceny, byl sportovně ná-
ročný den zakončen zábavou, na
které tentokrát vystoupila kapela

Happy Band, která nezklamala
a bavila návštěvníky až do rána.
Turnaj se tedy opět vydařil a ny-
ní již vyhlížíme první mistrovské 
zápasy, do kterých zbývá už jen 
pár týdnů. Všem našim týmům 
přeji hodně vstřelených branek 
a moc se těším.

Konečná tabulka turnaje:

  1.  Oldřichov
  2.  Chotoviny A
  3.  Belmondo
  4.  Synové výčepu
  5.  Apollo
  6.  Kopačky
  7.  Dorost Chotoviny
  8.  Fans HCT
  9.  Krtek
10. Hruškovice

Sportu zdar
a fotbalu zvlášť!
Věra Marešová

1. Meteor Tábor
2. Maršovice
3. Chotoviny
4. Kondrac

TABULKA



Mobil: 608 333 205, e-mail: moosmarek@seznam.cz

MILIČÍNMILIČÍNMILIČÍN
Uhelné skladyUhelné skladyUhelné sklady

INFO + OBJEDNÁVKY NA TEL.: 606 159 166, 603 928 390 

SUCHÉ, KATROVANÉ

 

ČERNÉ UHLÍ, OŘECH 1, OŘECH 2, KOSTKA, KOKS

BRIKETY, ŠTĚRKY, PÍSEK - betonářský, omítkový

GARANCE

NEJNIŽŠÍCH

CEN !

 BEZ MOURU
Doprava ZDARMA  Halové uskladnění

  

  PRODEJ A MONTÁŽ EKOLOGICKÝCH KOTLŮ

Rozvážíme každý den včetně sobot
Skládání dopravníkem až do sklepa 

 ! ! !

TopAgro Lachout, s.r.o.
PRODEJ BRAMBOR
odrůda Antonie

14 Kč/kgbalení 25 kg 
cena 

objednávky
na tel. 733 747 948

výdej: Táborská č. p. 200,
Chotoviny 

pondělí až pátek
7:00 – 15:30 hodin

www.latop-energy.cz
info@latop-energy.cz

CELÉ JIŽNÍ ČECHY
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České ZAHRADNÍ TRAKTORY,
výrobce Seco Jičín.

Více informací na tel.: 603 163 856,
381 284 209 prodejna, servis Vožická 255, Chotoviny
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Široká 159, 391 37 Chotoviny

Ing. Jiří Slepička

Beranova Lhota 10
391 37 Chotoviny

mobil: 606 744 745
e-mail: slepicka@zahradytabor.cz
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U Čápova dvora 2762, 390 05 Tábor

tel.: 733 747 944 • www.latop.cz

3D NÁVRHY3D NÁVRHY3D NÁVRHY KOUPELNYKOUPELNY
OBKLADYOBKLADY

DLAŽBYDLAŽBY

KOUPELNY
OBKLADY

DLAŽBY

POCTIVÁ VRATA s.r.o.
Sedlečko 51, 391 37 Chotoviny
e-mail: info@poctivavrata.cz
tel.: +420 775 278 735

20232024
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